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 لیلی خرسند

مهسا جاور هم سهميه گرفت و هم ركورد زد. 
او نهمين زن ايراني است كه در بازي هاي المپيك 
ريودوژانيرو شركت مي كند. در مسابقات روئينگ 
مقدماتي المپيك كه در كره جنوبي برگزار مي شود، 
اولين  او  فينال سهميه گرفت.  با صعود  جاور 
قايقران ايراني است كه براي اين دوره از بازي ها 
معدود  از  يكي  قايقراني  است.  گرفته  سهميه 
رشته هاي ورزشي است كه زنان ايران از سال ها 
قبل اجازه شركت در تورنمنت هاي بين المللي را 
دارند. پوشيده بودن لباس اين اجازه را به آنها داده 
بود. به همين دليل آنها چند دوره بازي هاي آسيايي 
و المپيك را تجربه كرده اند. با اين حال امسال با 
تغييرات مديريتي كه در اين چند ساله قايقراني 
داشت، بعضي از پيش بيني ها اين بود كه در اين 
رشته بعيد است سهميه اي به دست بيايد اما ديروز 
جاور سهميه گرفت و امروز هم در فينال مسابقه 

مي دهد. 
جاور بعد از گرفتن سهميه به خبرنگاراني كه در 
كره حاضر بودند، گفت كه براي اين سهميه خيلي 
زحمت كشيده است: »خيلي خوشحالم كه توانستم 
اولين سهميه قايقراني ايران را براي ريو بگيرم. هر 
ورزشكاري براي رسيدن به يك موفقيت بزرگ 
تلاش زيادي مي كند و راه سختي را پشت سر 
مي گذارد. من هم از اين قاعده مستثنا نبودم و براي 
رسيدن به هدفم سختي زيادي را تحمل كردم. در 
اين سال ها به خصوص بعد از بازي هاي آ سيا يي 
اينچئون اردوهاي مداوم و پشت سر همي را برگزار 
كردم و در تمامي آنها با جديت كامل شركت كردم 

تا بتوانم به آنچه كه مي خواهم برسم.« اما اين سهميه 
سقف خواسته هايش نيست: »رسيدن به المپيك 
گام كوتاه من در قايقراني بود. تلاش مي كنم كه در 
المپيك هم نتيجه  خوبي را به دست بياورم. اينكه 

شما فقط يك سهميه بگيريد كافي نيست و بايد 
در رقابت ها شايستگي خود را اثبات كنيد. من از 
همين امروز براي گرفتن بهترين نتيجه  در المپيك 

تمرين مي كنم.«

ايران هشت  زنان  بازي هاي  قبلي  دوره  در 
سهميه گرفته بودند و اين دوره با سهميه جاور 
ركورد تعداد سهميه ها شكسته شد: »اميدوارم كه 
اين ركورد شكني ها ا د ا مه  داشته باشد و در روئينگ 
دو نفره هم به سهميه المپيك برسيم. زنان رشته هاي 
ديگر هم هنوز فرصت دارند و با شايستگي هايي 
كه آنها دارند، مطمئنم تعداد بيشتر هم مي شود.« 
جاور درباره سطح مسابقات انتخابي المپيك هم 
گفته است: »همه كشورها و همه قايقرانان براي 
گرفتن سهميه المپيك تمام تلاششان را مي كنند 
و به هيچ وجه نمي خواهند كه سهميه از دست شان 
برود. همين موضوع باعث شده بود كه رقابت هاي 
انتخابي روئينگ سطح قابل توجهي داشته باشد. 
همه حريفان من با آمادگي كامل به اين رقابت ها 
آمده بودند و خوشحالم كه توانستم اولين سهميه 

را بگيرم.«
زن  ريودوژانيرو9   2016 المپيك  براي 
سهميه دارند. زهرا نعمتي در تير و كمان، ليلا 
 رجبي در دووميداني، كيميا عليزاده در تكواندو،
 نجمه خدمتي، الهه احمدي، مه لقا جام بزرگ و 
گلنوش سبقت الهي در تيراندازي، ندا شهسواري 
در پينگ پنگ و مهسا جاور در قايقراني حضورشان 
در ريو قطعي شده است. امروز در روئينگ دونفره 

هم ايران دو نمآينده دارد. 
مسابقات  در  ديگري  قايقرانان  روزها  اين 
گزينشي المپيك حضور دارند. در ژاپن اميرمحمد 
فتاح پور و منير نصرآزاداتي در اسلالوم به مرحله 
فينال رسيدند اما فتاح پور در اين مرحله هشتم شد 
و نتوانست به ريو برسد. نصرآزاداني هم در رده 

هشتم قرار گرفت. 

حاشیــه

همچنان به دنبال مقصر اهواز 
ايرنا: فرماندار اهواز دو روز پس اتفافات 
بازي پرسپوليس و استقلال اهواز اعلام كرد 
كه مقصر اصلي همه اتفاقات پرسپوليسي ها 
بودند. اسماعيل ارزاني بيرگاني، گفت: »فيلم 
موجود از اين بازي، نشان مي دهد كه تنش از 
قسمت تماشاگران پرسپوليس آغاز شد. برخي 
تماشاگران اين تيم تهراني صندلي ها را شكسته 
و سنگ پرتاب كردند. در اين فيلم مشخص 
است كه چند بازيكن پرسپوليس براي صحبت 
با تماشاگران به طرف جايگاه آنها رفتند تا آنان را 
آرام كنند. پس از اين واقعه، تعدادي از طرفداران 
استقلال اهواز سنگ پراني را شروع كردند و طبق 
اسناد و فيلم هاي موجود، افرادي از انتهاي جايگاه 
هواداران پرسپوليس سنگ پرتاب مي كردند و از 
انتهاي ورزشگاه مي گريختند. بازبيني فيلم بازي 
همچنين نشان مي دهد كه پس از آن، تماشاگران 
پرسپوليس به سمت زمين يورش آورند و اگر 
كسي زخمي شده در اين زمان بوده است و در 
همين زمان بود كه يگان ويژه آنها را به بيرون از 

ورزشگاه هدايت كرد.«
او حتي رفتار تماشاگران استقلالي را تأييد هم 
كرده است: »هواداران استقلال اهواز رفتار بدي 
نداشتند و شايد اين بازي را بتوان يكي از بهترين 
روزهاي تماشاگران استقلال اهواز در ورزشگاه 
قلمداد كرد، زيرا اگر تماشاگران استقلال اهواز 
عامل تنش بودند، اين درگيري ها بايد به خيابان 
هم كشيده مي شد، در حالي كه پس از بازي، 
هيچ درگيري در خارج از ورزشگاه نبود و 
هيچ كس در اين رابطه بازداشت نشد. از اين 
دست اتفاقات در همه ورزشگاه هاي دنيا رخ 
مي دهد و در تهران نيز بارها اتفاق افتاده است 
و به نظر مي  آيد، تيم پرسپوليس به خاطر برگزار 
نشدن بازي در ورزشگاه الغدير اين حادثه را 

بزرگ مي كند.« 

دلاوري جراحي كرد 
جاسم دلاوري كه به دليل رباط صليبي، 
شانس المپيكي شدن را از دست داد، حالا پايش 
را جراحي كرده است. دلاوري بوكسور سنگين 
وزن تيم ملي است كه نتوانست در مسابقات 
گزينشي شركت كند. او رباط صليبي پاره كرده 
است و مجبور شد جراحي كند. دلاوري به 
سايت فدراسيون بوكس گفته كه حالش خوب 

است و از بيمارستان مرخص شده است. 

سامان عبدولي: اين بار نوبت 
من است 

بعد از شكست حميد سوريان در مسابقات 
گزينشي المپيك، حالا سامان عبدولي خودش 
را آماده مي كند تا شايد او بتواند سهيمه وزن 59 
كيلوگرم كشتي فرنگي را بگيرد. عبدولي به ايسنا 
گفته است: »سهميه را مي گيرم و به المپيك هم 
مي روم. آماده ام و روحيه ام خوب است.« اين 
ادعاي عبدولي دليل نمي شود كه او از شكست 
سوريان خوشحال باشد: »من خودم كشتي گير 
هستم و در تمرينات هميشه مي ديدم كه سوريان 
فشار زيادي را تحمل مي كرد. او با اينكه خيلي 
دوست داشت موفق شود اما ديگر مثل سابق 
بياورد.  نمي تواند زير فشار تمرينات طاقت 
سوريان ماه هاست كه مدام در اردوهاي تيم ملي 
حضور دارد اما او كار بسيار سختي مقابل رقباي 
جهاني دارد. من اصلًا فكر نمي كردم سوريان 
نتواند سهميه بگيرد اما معتقدم او با تمام توانش 
جنگيد.« بعضي از كارشناسان هنوز معتقدند 
كه سوريان توانايي لازم را دارد و در مسابقات 
استانبول كه ارديبهشت ماه برگزار مي شود و 
آخرين مسابقه گزينشي است بايد دوباره به 
وی فرصت داد. عبدولي معتقد است: »من هم 
دوست  دارم سوريان سهيمه بگيرد ولي اين بار 
نوبت من است. اگر سهميه المپيك را بگيرم كادر 
فني من را براي المپيك انتخاب مي كند. سهميه را 

بگيرم، محمدبنا به من اعتماد مي كند.«

ملي پوش كشتي به كما رفت
آزاد  كشتي  سابق  قهرمان  خبرآنلاين: 
نوجوانان جهان كه زماني با تيم ملي در مسابقات 
بيماري  بستر  در  بود،  شده  قهرمان  آسيايي 
علي  مي كند.  نرم  پنجه  و  دست  سرطان  با 
بيك محمدنژاد كه سال 1382 در مسابقات تايوان 
مدال طلا گرفت   حالا در بيمارستان آتيه به دليل 
سرطان غدد لنفاوي بستري است و در بخش 
مراقبت هاي ويژه در حالت كما به سر مي برد..  
امير بيك محمدنژاد، برادر علي مي گويد: »از مردم 
مي خواهم كه تنها براي علي دعا كنند چراكه او در 
كماست. اسفند ماه گذشته علي ايمپلنت دندان 
انجام داد كه عفونت كرد. بعد از آن دردهايش 
شروع شد. فكر مي كرديم به خاطر عفونت دندان 
است تا اينكه 12 فروردين ماه امسال حالش بد 
شد و در بيمارستان آتيه بستري شد. نمونه برداري 
اوليه هم چيزي نشان نداد اما بعد از نمونه برداري 
دوم، متوجه بيماري سرطان شديم. از مردم فقط 

مي خواهيم براي سلامتي علي دعا كنند.«

یک سهمیه دیگر برای بانوان ایران

رکورد زد و سهمیه گرفت 

استاد شجريان رئالي است
براي كساني كه خودشان طرفدار تيم خاصي هستند، جالب بوده كه بدانند فلان چهره سينما و موسيقي و... طرفدار 
كدام تيم است. اين دانستن ها بيشتر موقع كري خواني به دردشان مي خورد. آنهايي كه طرفدار تيم رئال مادريد هستند 
خوشحال باشند، محمدرضا شجريان هم طرفدار اين تيم است. شايد تصور شود آنهايي كه اهل موسيقي يا هنرهاي 
ديگر هستند يا حتي تحصيلات بالايي دارند، شايد خيلي اهل تماشاي فوتبال نباشند اما در مورد شجريان كه اين صدق 
نمي كند. او در گفت وگويي كه با مجله ورزش و تصوير داشته درباره فوتبال حرف زده و بدون هيچ پنهانكاري گفته 
كه طرفدار اين تيم است و از شكست هايش ناراحت مي شود: »من از بازي بارسلونا لذت مي برم ولي هميشه طرفدار 
رئال مادريد بودم. وقتي رئال مي بازد، حتي ناراحت مي شوم.« اين خبر شايد براي آنهايي كه طرفدار استادهستند ولي 

هوادار بارسلونا خيلي خوشايند نباشد. 
شجريان چند ماه پيش در بيمارستان بستري شد ولي عكس هايي كه قبلًا از او روي تخت بيمارستان گرفته شده 
بود، دوباره در فضاي مجازي بازنشر مي شود. بعضي از دوستدارانش تصور كرده اند كه او باز هم دچار بيماري شده و 

به بيمارستان رفته. اين موضوع آنها را نگران كرده ولي خود استاد گفته احوالش خوب است و جاي نگراني نيست. 

»سلمان خان«هم سهميه المپيك گرفته؟ 
خيلي آرزو دارند بازي هاي المپيك را از نزديك تماشا كنند. مراسم افتتاحيه و بعضي از مسابقات مثل دوي صد 
متر از ديدني ترين اتفافات اين بازي هاست و از ماه ها قبل بليت هايش به فروش مي رود. بعضي ها با خريد بليت ها 
هر طور شده خودشان را به بازي ها مي رسانند ولي بعضي ها هم از طريق ديگري به اين مسابقات اعزام مي شوند. 
ديروز سايت كميته ملي المپيك ايران خبر داد كه سلمان خان، هنرپيشه مشهور باليوودي هم براي تماشاي 

بازي هاي به ريو مي رود.
 البته او به عنوان سفير حسن نيت المپيك ريو انتخاب شده و با دعوت رسمي به اين بازي ها مي رود. 

اتحاديه المپيك هند سنت شكني كرده و اين بار برخلاف عادت كه از ميان ورزشكاران، سفير حسن نيت المپيك 
را انتخاب مي كردتصميم جديدي گرفته و سلمان خان هنرپيشه مشهور باليوود را به عنوان اين سفير انتخاب كرد. 
سلمان خان در اين باره گفته: »من افتخار مي كنم كه اتحاديه المپيك هند مرا برگزيده است. اميدواريم كه با ياري 
هم و دست در دست يكديگر بتوانيم در برداشتن گامي مؤثردر المپيك ريو و درارتقاء كمي و كيفي ورزشكارانمان 

موفق باشيم. من اطمينان دارم كه در ريو متفاوت تر از هميشه ظاهر مي شويم.«
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وزنه برداران ايراني از عصر روز چهارشنبه روي صحنه آسيايي مي روند ؛ مسابقاتي كه هم سهميه آنها را 
براي حضور در المپيك نهايي مي كند و هم صلاحيت سرمربي شان را براي اين بازي ها. 

طبق قانون جديد فدراسيون بين المللي وزنه برداري، كشورهايي كه براي بازي هاي 2016 سهميه 
گرفته اند، بايد وزنه بردارهايشان را در دو مسابقه گزينشی شركت دهند تا سهميه آنها قطعي شود. ايران 
در مسابقات جهاني آمريكا نتوانست سهميه كامل بگيرد و با پنج سهميه در اين دوره از بازي ها شركت 
مي كند. بيشتر وزنه برداران كه در اين رقابت ها حضور داشته اند، به مسابقات آسيايي اعزام شده اند تا 
سهميه شان قطعي شود اما چند چهره اصلي ايران در اين تركيب تيم نيستند. بهداد سليمي كه در مسابقات 
جهاني غايب بود، در رقابت هاي آسيايي ازبكستان هم حاضر نيست. مصدوميت دسته فوق سنگين او 
را فعلًا از وزنه زدن دور نگه داشته. سليمي كه دوره قبل جهاني حضور داشته، خردادماه هم در مسابقات 
فجر تهران وزنه مي زند و مشكلي براي رفتن به ريو ندارد. كيانوش رستمي هم كه مدال برنز بازي هاي 
لندن را دارد، اين بار از حضور در مسابقات آسيايي معاف است. او در دو مسابقه گزينشي شركت كرده 
و نيازي به شركت در اين رقابت ها نداشت. البته رستمي تفاوت ديگري هم با بقيه دارد. او با اجازه علي 
مرادي، رئيس فدراسيون جدا از تيم ملي تمرين مي كند و حتي زيرنظر سجاد انوشيرواني، سرمربي تيم 
ملي نيست. غير از اين دو سهراب مرادي و نصيرشلال هم به مسابقات آسيايي اعزام نمي شوند. با اينكه 
مرادي به حضور در مسابقه نياز دارد اما كادر فني تشخيص داده او در مسابقات پان آمريكن و جام فجر 

المپيكي شود. نصير شلال هم كه شرايط مشابه اي با سليمي دارد، بايد در جام فجر روي صحنه برود. 
به هر حال اين رقابت ها اولين ميدان رسمي است كه انوشيرواني مربيگري مي كند. او تا همين چند 
وقت پيش كنار اعضاي تيم ملي وزنه مي زد اما مصدوميت او را مجبور به خداحافظي كرد و در اقدامي 
عجيب به عنوان سرمربي انتخاب شد. مسابقات آسيايي فرصت خوبي است تا اين تصميم فدراسيون 

تأييد يا رد شود. يكي از تصميمات جديد و تغييراتي كه در تركيب تيم ملي شده، حذف سبك وزن 
هاست. ايران سال  هاست كه در سبك وزن چهره ويژه اي ندارد و كمتر پيش آمده آنها روي سكو بروند. 

شايد به همين دليل است كه اين بار خبري از آنها نيست. 

ميداني سخت براي مربي تازه كار 

بهترين هديه
345 جلد تا كنون منتشر شده است   بيش از 000

پرتيراژترين كتاب سلامت و پزشکی
 در طول تاريخ طب در ايران

تلفن سفارشات:  22887356 
چاپبیستویکم

خبر خوب بسکتبالي

ديروز در حالي كه ورزشي ها از سهميه جاور خوشحالي مي كردند، يك خبر خوب ديگر هم 
رسيد. اينكه بسكتباليست هاي ايران مي توانند به حضور در بازي هاي ريو اميدوار شوند. روزنامه هاي 
اسپانيايي آس و موندو دپورتيوو، نوشتند فدراسيون بين المللي تصميم گرفته اسپانيا را به خاطر اختلاف 
بر سر برگزاري يوروليگ از حضور در المپيك محروم كند. حتي صحبت از محروميت 13 كشور ديگر 
هم هست، كشورهايي كه قرار است در مرحله گزينشي همگروه ايران باشند. با اين محروميت شانس 

ايران براي رسيدن به ريو افزايش پيدا مي كند. 

برنامه مسابقات نمايندگان ايران:
چهارشنبه )8 ارديبهشت(

گروه A دسته 77 كيلوگرم : علي ميري، ساعت 18:30

پنج شنبه )9 ارديبهشت(
گروه A دسته 85 كيلوگرم: ايوب موسوي، ساعت 18:30

جمعه )10 ارديبهشت(
گروه A دسته 94 كيلوگرم: علي هاشمي و رضا بيرانوند، ساعت 18:30

شنبه )11 ارديبهشت(
گروه A دسته 105 كيلوگرم: محمدرضا براري و كيا قدمي، ساعت 10:30 صبح
گروه A دسته 105+ كيلوگرم: بهادر مولايي و محسن بهرام زاده، ساعت 15:30


